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Słupsk, dnia 20.12.2022 r. 
 

 

RAPORT Z KONSULTACJI SPOŁECZNYCH 

 
1. Temat konsultacji „Przebudowa schodów widokowych wraz z 

zagospodarowaniem skarpy widokowej wzdłuż ul. Górnej” 
 

2. Imię i nazwisko inicjatora (jeżeli 
dotyczy) 

   ⎯ 

3. Wydział/jednostka/podmiot 
zewnętrzny wraz z danymi 
kontaktowymi 

Zarząd Infrastruktury Miejskiej w Słupsku, ul. A. Grottgera 13, 76-200 
Słupsk, tel. 59 841 00 91, fax. 59 848 37 35; e-mail:  
sekretariat@zimslupsk.pl 

4. Termin  od 6 listopada 2022r.  do 27 listopada 2022r. 

5. Przedmiot Celem konsultacji było poznanie opinii oraz zebranie uwag                                    
i propozycji mieszkańców Słupska w zakresie opracowania 
dokumentacji projektowo - kosztorysowej „Przebudowa schodów 
widokowych wraz z zagospodarowaniem skarpy widokowej wzdłuż ul. 
Górnej”. 

6. Metody Konsultacje społeczne zostały przeprowadzone formach: 

− telefonicznego kontaktu mieszkańców miasta Słupska z 
pracownikiem merytorycznym przez cały okres trwania konsultacji 
społecznych pod numerem telefonu 507 046 615,       

− spotkania konsultacyjnego z mieszkańcami w terenie w dn. 
15.11.2022 r.                                                                                                                             

− telefonicznych dyżurów konsultacyjnych, pod nr tel. 507 046 615.   

− udostępnienia dokumentów w formie elektronicznej na stronie 
internetowej ZIM (http://zimslupsk.pl/) oraz w Biuletynie 
Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego (http://bip.um.slupsk.pl/) 
i www.slupsk.pl, 

− zgłaszania uwag za pomocą formularza konsultacyjnego,                         
w wersji papierowej w siedzibie Zarządu Infrastruktury Miejskiej w 
Słupsku lub w wersji elektronicznej - adres e-mail: io@zimslupsk.pl  

7. Akcja informacyjna Akcja informacyjna została przeprowadzona w formach: 

− udostępnienia informacji wraz z dokumentami w Biuletynie 
Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Słupsku,  

− udostępnienia informacji na stronie www.slupsk.pl, 

− udostępnienia informacji wraz z dokumentami na stronie ZIM, 

− zamieszczenie informacji wraz z możliwością przekazania uwag na 
platformie KONSULTACJE SPOŁECZNE 
https://slupsk.konsultacjejst.pl/ 

 
8. Planowane dalsze działania 

związane z konsultowanym 
tematem 

W 2023r. planowane jest przeprowadzenie postępowania na 
wyłonienie wykonawcy, który zrealizuje wskazany zakres inwestycji. 

9. Liczba osób biorących udział w  

http://zimslupsk.pl/
http://bip.um.slupsk.pl/
http://www.slupsk.pl/
https://slupsk.konsultacjejst.pl/
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konsultacjach (liczba osób, które 
złożyły uwagi na formularzach 
oraz biorących udział  
w spotkaniu) 

1. Radni Rady Miejskiej w Słupsku − 0 
2. Mieszkańcy – 632 
3. Przedstawiciele organizacji pozarządowych – 1 
4. Przedstawiciele mediów – 0 
5. Inni  – 0 
6. Uwagi (liczba formularzy) - 16 

 

UWAGI ZGŁOSZONE W TRAKCIE KONSULTACJI 

Zgłaszający 
uwagę 

Treść uwagi  Propozycja zmian wraz  
z uzasadnieniem 
(od zgłaszającego 

uwagę) 

Odpowiedź na uwagę 

Mieszkańcy 
miasta 
https://slupsk.ko
nsultacjejst.pl/ 

A co Państwo zrobią z ptakami, 
nietoperzami, jeżami oraz 
wiewiórkami ...  to jedyne takie 
lesiste miejsce na osiedlu 
Westerplatte Górna resztę 
wycięto w pień pod domki . 
 
Fatalny projekt , wytniecie 
drzewa jak wszędzie w mieście . 
A leżaki będą w ogródkach 
ludzi. Super pomysł szkoda że 
Pani Prezydent nie zrobi takich 
leżaków u siebie w ogrodzie 
 
Koncepcja nie spełnia moich 
oczekiwań. Brak jest informacji 
co oznacza termin 
"zagospodarowanie zieleni"? 
Podejrzewam, że pod tym 
enigmatycznym 
sformułowaniem kryje się 
wycinka drzew które będą 
"zasłaniały widoki". Na takie 
działanie nie ma mojego 
przyzwolenia. 
 
Remont schodów TAK, to już 
dawno to powinno być 
zrobione. Ale 
zagospodarowanie przestrzeni 
stanowczo NIE. Już teraz jest 
tam jedna wielka imprezownia. 
Jak teren zostanie 
zagospodarowany, to 
mieszkańcy w nocy nie będą 
mogli spać. Straż miejska tylko 
przejeżdża, nie reaguje. Ponad 
to, ile trzeba drzew wyciąć żeby 
odsłonić widok? NIE dla miejsca 
imprezowego! NIE dla wycinki 
drzew! 

 Uwaga  częściowo 
uwzględniona 
Projekt zakłada pozostawienie 
naturalnej roślinności na niemal 
całym obszarze inwestycji. 
Planowane wycinki drzew oraz 
grup samosiewów dotyczą 
jedynie najbliższego otoczenia 
schodów w celu wykonania prac 
oraz  zabezpieczenia schodów 
przed ich możliwym 
uszkodzeniem przez bryły 
korzeniowe drzew rosnących w  
bezpośrednim sąsiedztwie. W 
ramach zadania planowane są 
dodatkowe nasadzenia roślin 
ozdobnych, szczególnie 
gatunków rodzimych, 
wzbogacających ekosystem. 
Nowe nasadzenia poprawią 
estetykę miejsca, będą 
stanowiły pokarm i schronienie 
dla drobnych zwierząt i owadów 
zamieszkujących wskazany 
teren. Mają także za zadanie 
stworzyć barierę przesłaniającą  
zabudowę jednorodzinną 
zlokalizowaną poniżej skarpy. 
Planowane nasadzenia w żaden 
sposób nie wpłyną negatywnie 
na istniejący ekosystem, a 
jedynie zwiększą jego 
bioróżnorodność.  
Przytoczone argumenty 
(„imprezownie”, brak poczucia 
bezpieczeństwa,..) świadczą o 
konieczności właściwego 
zagospodarowania terenu, 
który obecnie w powszechnym 
odczuciu jako „ziemia niczyja” 
staje się miejscem generującym 
i sprzyjającym niepożądanym 
zachowaniom. Stąd też   
wytyczenie formalnych alejek 
(służących uporządkowaniu 
istniejącego ruchu pieszego i 
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rowerowego), zaprojektowanie 
oświetlenia parkowego, czy też 
w odpowiedzi na Państwa 
wnioski zaprojektowanie 
monitoringu wizyjnego 
obejmującego cały teren 
planowanej inwestycji (w 2023 
r. planowane jest uzupełnienie 
dokumentacji o projekt 
monitoringu. Inwestycja 
realizowana będzie łącznie z 
monitoringiem,      w oparciu o 
obie dokumentacje).  Należy 
podkreślić, że punkty widokowe 
nie oznaczają nadwieszanych 
konstrukcji „wchodzących” w 
skarpę a jedynie 
wygospodarowane niewielkie 
przestrzenie utwardzone, w 
miejscach naturalnej ekspozycji 
panoramy miasta. Ich realizacja 
nie będzie się wiązać z wycinką 
drzew ani ingerencją w 
strukturę skarpy. Uwzględniając 
Państwa uwagi, z projektu 
zostaną usunięte leżaki, 
natomiast pozostawione 
zostaną ławki. Należy 
podkreślić, że obowiązujący 
mpzp „Górna” w Słupsku 
(Uchwała Nr XLVII/731/10 Rady 
Miejskiej w Słupsku z dnia 27 
stycznia 2010 roku), określa  
działkę nr 969/84 obr. 18 jako 
tereny zieleni leśno-parkowej, 
dla której jako funkcję 
towarzyszącą przeznaczeniu 
podstawowemu ustalono 
zagospodarowanie rekreacyjno 
wypoczynkowe, w tym 
szczególnie: ogólnodostępne, 
rekreacyjne ciągi piesze.  
Jako elementy 
zagospodarowania 
przestrzennego, które 
wymagają ochrony, wskazano w 
planie istniejące i potencjalne 
powiązania widokowe, 
kierowane na rozmaite 
elementy krajobrazu, nie tylko 
obszaru objętego planem, ale 
również na elementy poza nim, 
a znajdujące się w jego 
przestrzeni widokowej. Stąd w 
projekcie przebudowy znalazły 
się miejsca, opisane jako punkty 
widokowe, z odpowiednią 
infrastrukturą, w postaci np. 
ławek, czy koszy na śmieci.  
Należałoby w tym miejscu 
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podkreślić, że głównym 
założeniem konsultowanego 
projektu jest realizacja wyżej 
przytoczonych zapisów 
miejscowego planu 
zagospodarowania prze-
strzennego, stanowiącego od 
kilkunastu lat na tym terenie 
prawo miejscowe. 
 

Mieszkańcy 
miasta 
https://slupsk.ko
nsultacjejst.pl/ 

Koncepcja nie spełnia moich 
oczekiwań, wciąż remont jest 
tylko drobną plastyką schodów 
zamiast pomóc matkom z 
małymi dziećmi oraz 
niepełnosprawnym  w szybkim 
dostaniu się z Górnej na 
Kasztanową do przedszkola 
tylko stworzy miejsce dla 
młodzieży ulepszy je upiększy 
żeby mieli gdzie siedzieć i 
rozrabiać. Tak w Słupsku 
szanuje się ludzi płacących 
podatki czyli dorosłych 
mieszkańców Górnej I 
Brzozowej oraz sąsiednich ulic.   

 Uwaga nieuwzględniona 
Różnice w poziomach skarpy nie 
pozwalają na zaprojektowanie 
udogodnień typu pochylnia dla 
wózków dziecięcych lub osób 
poruszających się na wózkach 
inwalidzkich lub. Wybudowanie 
pochylni spełniającej 
obowiązujące normy  
wymagałoby  dużej ingerencji w 
skarpę, co wiązałoby się z 
wycinką bogatej, naturalnej 
roślinności porastającej jej 
zbocze. Jak wskazano w 
poprzedniej odpowiedzi jest to 
sprzeczne z wolą miasta, które 
stoi na stanowisku  
pozostawienia zieleni w stanie 
jak najbardziej naturalnym. 
Wycinki ograniczone będą  
wyłącznie do wąskiej opaski 
wokół samych schodów.  

 Koncepcja nie spełnia moich 
oczekiwań. Wprowadzić 
połączenie ul. Górnej z ul. 
Kalinową lub ul. Kasztanową 
jako drogi jednokierunkowe a 
schody naprawić 

Niepotrzebna inwestycja 
zlikwidować schody zrobić 
połączenie z kalinową 
tylko nie zapomnijcie 
postawić znaku strefa 
zamieszkania dla całej 
górnej i kosynierów 

 
Ewentualne połączenia 
komunikacyjne ul. Górnej z 
ulicami sąsiednimi nie stanowią 
przedmiotu konsultacji.   

    

Mieszkaniec 
miasta 
https://slupsk.ko
nsultacjejst.pl/ 

Koncepcja nie spełnia moich 
oczekiwań, moim zdaniem 
stanie się to bardzo uciążliwie 
dla mieszkańców zarówno ulicy 
Brzozowej - zostaną wystawieni 
na widok jak zwierzęta w zoo, 
jak i Gdyńskiej Kosynierów, 
przykładem SA wszystkie takie 
miejsca nawet bulwary gdzie 
jest sporo butelek po nocnych 
zabawach, plac zabaw na 

 Uwaga nieuwzględniona 
Przedstawiona opinia nie 
odnosi się do projektu, nie 
zawiera konkretów i jest mocno 
polemiczna, stąd też nie jest 
możliwe ustosunkowanie się do 
niej.   Jednocześnie podkreślić 
należy, że projekt zakłada 
pozostawienie naturalnej 
roślinności na niemal całym 
obszarze inwestycji, planowane 
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Szafranka ze sławną wiatą, oraz 
wiata przy Rydla - gdzie miasto 
mimo ze to ich teren zostawia 
mieszkańców samych sobie z 
tym problemem, co dla jednych 
jest przyjemnością dla innych 
może stać się więzieniem. 
Proszę spojrzeć jak juz tam jest 
sporo śmieci tylko z drobnych 
wizyt. 
 
Koncepcja nie spełnia, gdyż 
moim zdaniem narusza spokój 
mieszkańców okolicy Górnej i 
Brzozowej 

wycinki drzew oraz grup 
samosiewów dotyczą jedynie 
najbliższego otoczenia schodów 
w celu wykonania prac a 
następnie zabezpieczenia 
schodów przed ich możliwym 
uszkodzeniem przez bryły 
korzeniowe drzew rosnących w 
ich bezpośrednim otoczeniu, 
prawidłowego ich 
zabezpieczenia. W ramach 
zadania planowane są 
dodatkowe nasadzenia roślin 
ozdobnych, szczególnie 
gatunków rodzimych, 
wzbogacających ekosystem. 
Nowe nasadzenia poprawią 
estetykę miejsca, będą 
stanowiły pokarm i schronienie 
dla drobnych zwierząt i owadów 
zamieszkujących wskazany 
teren oraz mają za zadanie 
stworzyć barierę przesłaniającą  
zabudowę jednorodzinną 
zlokalizowaną poniżej skarpy. 
Planowane nasadzenia w żaden 
sposób nie wpłyną negatywnie 
na istniejący ekosystem, a 
jedynie zwiększą jego 
bioróżnorodność.  
Przytoczone argumenty 
(„imprezownia”, brak poczucia 
bezpieczeństwa,..) świadczą o 
konieczności właściwego 
zagospodarowania ww., który 
obecnie w powszechnym 
odczuciu jako „ziemia niczyja” 
staje się miejscem generującym 
i sprzyjającym niepożądanym 
zachowaniom. Stąd też   
wytyczenie formalnych alejek 
(służących uporządkowaniu 
istniejącego ruchu pieszego i 
rowerowego), zaprojektowanie 
oświetlenia parkowego, czy też 
w odpowiedzi na Państwa 
wnioski    zaprojektowanie 
monitoringu wizyjnego 
obejmującego cały teren 
planowanej inwestycji (w 2023 
r. planowane jest uzupełnienie 
dokumentacji o projekt 
monitoringu, inwestycja 
realizowana będzie łącznie z 
monitoringiem      w oparciu o 
obie dokumentacje).  Należy 
podkreślić, że punkty widokowe 
nie oznaczają nadwieszanych 
konstrukcji „wchodzących” w 
skarpę a jedynie 
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wygospodarowane niewielkie 
przestrzenie utwardzone, w 
miejscach naturalnej ekspozycji 
panoramy miasta. Ich realizacja 
nie będzie się wiązać z wycinką 
drzew ani ingerencją w 
strukturę skarpy. Uwzględniając 
Państwa uwagi z projektu 
zostaną usunięte leżaki, 
natomiast pozostawione 
zostaną ławki. Należy 
podkreślić, że obowiązujący 
mpzp „Górna” w Słupsku 
(Uchwała Nr XLVII/731/10 Rady 
Miejskiej w Słupsku z dnia 27 
stycznia 2010 roku), ustalający 
na działce nr 969/84 obr. 18 
tereny zieleni leśno-parkowej, 
dla której jako funkcję 
towarzyszącą przeznaczeniu 
podstawowemu ustalono 
zagospodarowanie rekreacyjno 
wypoczynkowe terenu, 
związane z użytkowaniem 
funkcji przeznaczenia 
podstawowego, w tym 
szczególnie: ogólnodostępne, 
rekreacyjne ciągi piesze.  
Jako elementy 
zagospodarowania 
przestrzennego, które 
wymagają ochrony, wskazano w 
planie istniejące i potencjalne 
powiązania widokowe, 
kierowane na rozmaite 
elementy krajobrazu, nie tylko 
obszaru objętego planem, ale 
również na elementy poza nim, 
a znajdujące się w jego 
przestrzeni widokowej. Stąd w 
projekcie przebudowy znalazły 
się miejsca, opisane jako punkty 
widokowe, z odpowiednią 
infrastrukturą, w postaci np. 
ławek, czy koszy na śmieci.  
Należałoby w tym miejscu 
podkreślić, że głównym 
założeniem konsultowanego 
projektu jest realizacja wyżej 
przytoczonych zapisów 
miejscowego planu 
zagospodarowania prze-
strzennego, stanowiącego od 
kilkunastu lat prawo miejscowe 
na tym terenie. 
 

Mieszkaniec 
miasta 
https://slupsk.ko
nsultacjejst.pl/ 

Projekt jest ok, tylko jak 
najszybciej do wykonania. 

 Uwaga uwzględniona 
Modernizacja schodów 
planowana jest do realizacji w 
2023 r. 
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Mieszkaniec 
miasta   
Formularz 
konsultacyjny 

Przebudowa schodów w ciągu 
komunikacyjnym Brzozowa – 
Górna winna uwzględniać 
zwiększenie ilości schodów na 
każdym podeście o 2 schody. 

Zwiększy to łatwość 
pokonywania schodów 
(lżej będzie można przejść. 
Udogodni to ich 
użytkowanie , a zwłaszcza 
dla ludzi starszych, 
niepełnosprawnych, 
matek z wózkami, z 
małymi dziećmi oraz dla 
uczniów z ciężkimi 
plecakami/ tornistrami. 

Uwaga nieuwzględniona 
Inwestycja przewiduje 
modernizację istniejących 
schodów w celu poprawy 
bezpieczeństwa użytkowników. 
Obecny układ konstrukcyjny nie 
pozwala na zwiększenie ilości 
stopni, natomiast wysokość 
stopni zostanie wyrównana. 

 Zagospodarowanie skarpy. 
Ułożyć należy szerszy chodnik, 
założyć trawnik, kosić go, 
postawić kosze na śmieci, 
stojaki na rowery oraz szalet 
miejski lub tojtoj. Nie 
instalować żadnych siedzisk! 
Szerszy chodnik i ścieżka 
rowerowa (bez żadnych 
platform, foteli, leżaków, stopni 
siedziskowych itp.) 
Wystarczająco spełnia funkcję 
widokową. Nie należy iść w 
kierunku funkcji rekreacyjnej 

Ulica Górna biegnąca 
równolegle do ulicy 
Brzozowej powinna mieć 
charakter podstawowy 
ciągu komunikacyjnego , a 
ze względu na specyficzne 
warunki terenowe 
przebieg nad skarpą jej 
funkcja widokowa winna 
pełnić rolę poboczną, 
dodatkową. Jest tam teren 
ZIELENI PUBLICZNEJ, 
stanowiącą przestrzeń 
publiczną, ale nie należy 
nadawać jej funkcji 
rekreacyjnej!! Rekreacja to 
czas i miejsce 
przebywania, zatrzymania 
się wypoczynku, zabawy, 
relaksu, aktywności na 
świeżym powietrzu itp. 
Nie chcemy zwiększenia 
liczby osób , nie chcemy 
zwiększania czasu ich 
przebywania hałasu i 
brudu. 

Uwaga częściowo 
uwzględniona 
Przedmiotowy obszar stanowi 
ogólnodostępny teren zieleni, 
będący przedpolem  
sąsiedniego wąwozu przy ul. 
Hubalczyków. Docelowo, oba te 
tereny mają zostać na nowo 
zagospodarowane i połączone z 
Parkiem Wschodnim jako 
kolejny element „Słupskich 
Klinów Zieleni”. W założeniu ma 
więc służyć jako miejsce 
oferujące rekreację i 
ułatwiające przemieszczanie się, 
nie tylko mieszkańcom rejonu 
ul. Górnej, Kosynierów 
Gdyńskich i Brzozowej. 
Należy podkreślić, że  punkty 
widokowe nie oznaczają 
nadwieszanych konstrukcji 
„wchodzących” w skarpę a 
jedynie wygospodarowane 
niewielkie przestrzenie 
utwardzone, w miejscach 
naturalnej ekspozycji panoramy 
miasta. Ich realizacja nie będzie 
wiązać się z wycinką drzew ani 
ingerencją w strukturę skarpy. Z 
projektu usunięte zostaną 
leżaki, pozostaną ławki. 

  Ten pas zieleni publicznej 
ma i miał główne 
przeznaczenie terenu 
zielonego w znaczeniu 
„ZIELONYCH PŁUC” dla 
mieszkańców blokowisk 
kwartału Górna, 
Hubalczyków, Kosynierów 
Gdyńskich. I niech tak 
pozostanie! Nie należy 
zapraszać mieszkańców 
Słupska, robić spędów i 
biesiad. Część nakładów z 
tego projektu powinna być 
skierowana na położenie 
chodnika/ deptaku w 
kierunku wąwozu i 
planowanego tam parku 

 



8 
 

(bardzo pilnie 
potrzebnego) i tam 
zainstalowania urządzeń 
małej architektury. Ta 
skarpa nie jest dziełem 
natury lecz ścianą po 
wyrobisku żwiru i piasku, 
co ustanowiło nieckę od 
ulicy Brzozowej do 
Gdyńskiej. Proponuję 
usytuowanie platform 
widokowych w 
wąwozowym parku np. 
przy ul. Hubalczyków 
(duża) i ewentualnie na 
wzgórzu kończącym 
wąwóz (mała) na 
wysokości ostatniego 
bloku (na południe od 
niego). Należałoby też 
zaprojektować tam zbocze 
dla saneczkowiczów, bo 
taka jest tam 
praktykowana aktywność 
fizyczna dzieci i młodzieży. 
Każda osoba, która tam się 
znajdzie niech SPOJRZY, 
UCIESZY WZROK, moment 
się zatrzyma i przejdzie czy 
przejedzie dalej 
zachowując wrażenia. 
Proszę uszanować opinię i 
głos mieszkańców bloków 
osiedla Westerplatte 
usytuowanych przy skarpie 
oraz mieszkańców ulic: 
Brzozowej, Jaworowej, 
Topolowej i Cyprysowej. 

Przewodniczący 
Miejskiej 
Społecznej Rady ds. 
Osób 
Niepełnosprawnych  

Przewodniczący Rady złożył, w 
formie propozycji, wizualizację 
schodów z uwzględnieniem 
ramp dla osób poruszających 
się na wózkach inwalidzkich.   
Załącznik nr 1 do raportu 

 Uwaga nieuwzględniona 
Różnice w poziomach skarpy nie 
pozwalają na zaprojektowanie 
udogodnień typu pochylnia dla 
wózków dziecięcych lub osób 
poruszających się na wózkach 
inwalidzkich lub. Wybudowanie 
pochylni spełniającej 
obowiązujące normy  
wymagałoby  dużej ingerencji w 
skarpę, co wiązałoby się z 
wycinką bogatej, naturalnej 
roślinności porastającej jej 
zbocze. Jak wskazano w 
poprzedniej odpowiedzi jest to 
sprzeczne z wolą miasta, które 
stoi na stanowisku  
pozostawienia zieleni w stanie 
jak najbardziej naturalnym. 
Wycinki ograniczone będą  
wyłącznie do wąskiej opaski 
wokół samych schodów. 



9 
 

Mieszkańcy 
miasta 
https://slupsk.ko
nsultacjejst.pl/ 
 

Z projektu należy ławeczki 
usunąć aby nie były miejscem 
spotkań i dewastacji skarpy. 
Ławki istniejące przy ul. Górnej 
wystarczą. Młodzież powinno 
się skierować do boisk, miejsc 
sportowych, których jest za 
mało. 
Nie robić platform widokowych 
Po zapoznaniu się z lekturą  
Zarządzenia wyrażam swój 
stanowczy sprzeciw wobec idei 
wybudowanie 4 punktów 
widokowych z całą 
infrastrukturą tj. nowych 
chodników, ciągów pieszych, 
ławek, leżaków, koszy na śmieci, 
barierek oporowych itp.  Z 
uwagi na taki duży zakres robót 
również                       w planach 
jest wycinka drzew rośnych na 
skarpie i wzdłuż ul. Górnej.   
Teren skarpy jest jednym z 
nielicznych jaki pozostał z 
nienaruszoną przez człowieka 
przyrodą. Drzewa – piękne dęby 
burgundzkie, świerki, brzozy po 
których hasają wiewiórki – są 
miejscem gniazdowania wielu 
gatunków ptaków. Z bardzo 
dużą przyjemnością słuchamy 
śpiewów ptaków. Drzewa te 
chronią Nas przed silnymi 
wiatrami – takie w tym miejscu 
są naprawdę groźne. Latem 
dają cień i wytchnienie od 
upałów. Nie tknięta ludzką ręką 
zieleń jest źródłem wilgoci, co 
pozytywnie wpływa na cały 
świat przyrody. Walczymy z 
suszą a jedną decyzją kolejny 
fragment przyrody będzie 
zabetonowany.  
Jestem przekonana, że nikt z 
pomysłodawców tego projektu 
nie przeprowadził badań pod 
kątem tego, jaki wpływ będzie 
miała wycinka drzewa na 
stabilność skarpy. 
Zniszczony system korzeniowe, 
który spaja grunt, prowadzenie 
robót na samym skraju skarpy 
spowoduje, że skarpa straci 
stabilność i może dojść do 
katastrofy. Dlaczego ktoś chce 
Nam na siłę układać życie i nie 
liczy się z konsekwencjami. I nie 
wieżę w zapewnienia, że żadne 
drzewo nie zostanie wycięte. To 
jest kłamstwo. Już raz ZIM 

Brak miejsc parkingowych 
dla mieszkańców. 
Przyjeżdzający ludzie z 
miasta zablokują nam 
możność parkowania. 
  
Proponuję żeby 
pomysłodawcy budowy 
punktów widokowych 
wybudowali je pod swoimi 
oknami. 
Reasumując jestem za 
remontem schodów ale 
kategorycznie przeciw 
budowie punktów 
widokowych i chodników. 

Uwaga  częściowo 
uwzględniona 
Projekt zakłada pozostawienie 
naturalnej roślinności na niemal 
całym obszarze inwestycji. 
Planowane wycinki drzew oraz 
grup samosiewów dotyczą 
jedynie najbliższego otoczenia 
schodów w celu wykonania prac 
oraz  zabezpieczenia schodów 
przed ich możliwym 
uszkodzeniem przez bryły 
korzeniowe drzew rosnących w  
bezpośrednim sąsiedztwie. W 
ramach zadania planowane są 
dodatkowe nasadzenia roślin 
ozdobnych, szczególnie 
gatunków rodzimych, 
wzbogacających ekosystem. 
Nowe nasadzenia poprawią 
estetykę miejsca, będą 
stanowiły pokarm i schronienie 
dla drobnych zwierząt i owadów 
zamieszkujących wskazany 
teren. Mają także za zadanie 
stworzyć barierę przesłaniającą  
zabudowę jednorodzinną 
zlokalizowaną poniżej skarpy. 
Planowane nasadzenia w żaden 
sposób nie wpłyną negatywnie 
na istniejący ekosystem, a 
jedynie zwiększą jego 
bioróżnorodność.  
Przytoczone argumenty 
(„imprezownie”, brak poczucia 
bezpieczeństwa,..) świadczą o 
konieczności właściwego 
zagospodarowania terenu, 
który obecnie w powszechnym 
odczuciu jako „ziemia niczyja” 
staje się miejscem generującym 
i sprzyjającym niepożądanym 
zachowaniom. Stąd też   
wytyczenie formalnych alejek 
(służących uporządkowaniu 
istniejącego ruchu pieszego i 
rowerowego), zaprojektowanie 
oświetlenia parkowego, czy też 
w odpowiedzi na Państwa 
wnioski zaprojektowanie 
monitoringu wizyjnego 
obejmującego cały teren 
planowanej inwestycji (w 2023 
r. planowane jest uzupełnienie 
dokumentacji o projekt 
monitoringu. Inwestycja 
realizowana będzie łącznie z 
monitoringiem,      w oparciu o 
obie dokumentacje).  Należy 
podkreślić, że punkty widokowe 
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obiecywał zachowanie drzew 
przy ulicy Batorego … moje 
pytanie gdzie one są???? – 
chyba, że są niewidoczne. 
Wybudowanie punktu 
widokowego przy moim bloku z 
pewnością będzie wymagało 
usunięcia drzew. Kolejnym 
argumentem przeciwko tej 
inwestycji jest to, że jako osoba 
starsza – a w tym rejonie 
mieszka dużo takich osób – 
cenię sobie spokój. Kupując 
mieszkanie kierowałam się 
przede wszystkim miejscem w 
którym usytuowany jest 
budynek (ciche spokojne 
miejsce). 
Niestety nie będzie Mi to dane. 
Od wielu lat rejon schodów jest 
miejscem spotkań bardzo dużej 
liczby dzieci i młodzieży – którzy 
nie szanują innych   i zachowują 
się bardzo głośno. Puszczają 
głośną muzykę nie reagując na 
zwracane im uwagi.   
 „Biesiadnicy” używają głośno 
wulgaryzmów, piją alkohol 
rozbijając puste butelki, 
graficiarze na murach wypisują 
różne hasła niszcząc 
infrastrukturę. Zniszczone są 
ławki oraz kosze na śmieci. Po 
takich spotkaniach, które 
odbywają się w godzinach 
nocnych panuje bałagan i jest 
pełno śmieci. Policja 
wielokrotnie interweniowała na 
zgłaszane prośby mieszkańców. 
A teraz to wszystko 
zwielokrotnione, przeniesie się 
na punkty widokowe. 
Tego sobie nie życzę. Już teraz 
na skarpie przed blokiem 11a 
przy ul. Kosynierów Gdyńskich 
dochodzi do sytuacji, że 
odbywają się biesiady, palenie 
ognisk, imprezy alkoholowe itp. 
Budowa tarasów widokowych 
spowoduje, że będą one służyć 
jako szalet miejski.   
Osoby spotkające się na 
schodach, przyjeżdżają 
samochodami i parkują wzdłuż 
ul. Górnej, niejednokrotnie 
blokując przejazd innym 
użytkownikom drogi. Teraz takie 
osoby, mając do dyspozycji 
punkty widokowe będą 
parkować samochody na 

nie oznaczają nadwieszanych 
konstrukcji „wchodzących” w 
skarpę a jedynie 
wygospodarowane niewielkie 
przestrzenie utwardzone, w 
miejscach naturalnej ekspozycji 
panoramy miasta. Ich realizacja 
nie będzie się wiązać z wycinką 
drzew ani ingerencją w 
strukturę skarpy. Uwzględniając 
Państwa uwagi, z projektu 
zostaną usunięte leżaki, 
natomiast pozostawione 
zostaną ławki. Należy 
podkreślić, że obowiązujący 
mpzp „Górna” w Słupsku 
(Uchwała Nr XLVII/731/10 Rady 
Miejskiej w Słupsku z dnia 27 
stycznia 2010 roku), określa  
działkę nr 969/84 obr. 18 jako 
tereny zieleni leśno-parkowej, 
dla której jako funkcję 
towarzyszącą przeznaczeniu 
podstawowemu ustalono 
zagospodarowanie rekreacyjno 
wypoczynkowe, w tym 
szczególnie: ogólnodostępne, 
rekreacyjne ciągi piesze.  
Jako elementy 
zagospodarowania 
przestrzennego, które 
wymagają ochrony, wskazano w 
planie istniejące i potencjalne 
powiązania widokowe, 
kierowane na rozmaite 
elementy krajobrazu, nie tylko 
obszaru objętego planem, ale 
również na elementy poza nim, 
a znajdujące się w jego 
przestrzeni widokowej. Stąd w 
projekcie przebudowy znalazły 
się miejsca, opisane jako punkty 
widokowe, z odpowiednią 
infrastrukturą, w postaci np. 
ławek, czy koszy na śmieci.  
Należałoby w tym miejscu 
podkreślić, że głównym 
założeniem konsultowanego 
projektu jest realizacja wyżej 
przytoczonych zapisów 
miejscowego planu 
zagospodarowania prze-
strzennego, stanowiącego od 
kilkunastu lat na tym terenie 
prawo miejscowe. 
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terenie i parkingach nalężących 
do wspólnot mieszkaniowych 
Kosynierów Gdyńskich 11, 11a i 
9a. Jest to teren prywatny. 
Jeżeli tak to będą naruszać 
przepisy określone w ustawie 
Prawo o Ruchu Drogowy. W 
związku z tym będzie trzeba 
wzywać Policję na interwencję. 
Czy tak to ma wyglądać? 
Przecież nie musimy „polować” 
na takich kierowców. Policja 
ma co robić.  
 

 Złożono oświadczenie z 
podpisami 618 mieszkańców 
przeciwko zagospodarowaniu 
skarpy w sposób przedstawiony 
w koncepcji.  
Załącznik nr 2 do raportu 

  

Mieszkaniec 
miasta 
Formularz 
konsultacyjny 

Na wstępie „gratuluję” 
wyznaczenia godzin spotkania z 
mieszkańcami w dniu 
15.11.2022 r. Było to działanie 
umyślne z Waszej strony? 
Przecież w tych godzinach 
większość ludzie jeszcze 
pracuje.  
Sprawa dotyczy Zarządzenia nr 
813/GKiOŚ/2022 Prezydenta 
Miasta Słupska z dnia 31 
października 2022 roku w 
sprawie „Przebudowy schodów 
widokowych wraz z 
zagospodarowaniem skarpy 
widokowej wzdłuż ul. Górnej”.  

 

 Uwaga nieuwzględniona 
Godziny spotkań 
konsultacyjnych są ustalane w 
taki sposób, aby dopasować się 
do większości zainteresowanych 
osób. W spotkaniu udział wzięło 
40 osób. Spotkanie 
konsultacyjne z mieszkańcami 
zakończyło się ok godz. 18.00 co 
potwierdza zasadność ustalonej 
godziny rozpoczęcia. 
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